

学校法人森教育学園

岡山学芸館高等学校 国際教育センタ 岡山学芸館外国語学校

Okayama Gakugeikan High School International Education Center / Language School 學校法人森教育學園 岡山學藝館高等學校 國際教育中心 / 岡山學藝館外國語學校



The power of Gakugeikan! Go beyond, Achieve your dreams!

~ 君の望む、君になれる

URL http://www.gakugeikan.ed.jp/ E-mail info@gakugeikan.ed.jp

TEL +81-86-942-4910 FAX +81-86-943-4149





国際教育センターについて / About International Educational Center

森教育学園は「日本人の伝統文化に根ざした倫理・道徳観を備えた誇りある日本人」「世界に通用するような高度な語学力と異文化理解を備え真の国際感覚を身につけた人材」の育成を教育の根幹としています。そこで、20年以上前から世界10数カ国にある姉妹校・関連校より毎年多くの留学生を受け入れており、その国際交流事業の拠点として機能しているのが国際教育センターです。センターでは、留学生の日本語学習、生活指導、受験指導等を専門の日本語講師や高校の職員が行います。職員は、外国人の職員はもとより、日本人の職員も経験豊富で、留学生の立場に立ったきめ細かなサポートを致します。何かとストレスの多くなる留学生活ですが、留学生だけでなく、保護者の方にもご安心頂けると信じております。学園の中は常に国際色であふれています。そのような環境で、日本の伝統文化や日本人精神を学んでもらい、母国に真の日本の姿を語ってもらえる人材の育成を行っています。

Mori Kyoiku Gakuen has two distinct educational goals: 1. To foster students with pride in their heritage, based on a deep understanding of their tradition and culture, including its underlying philosophies and moral code. 2. To foster students with high-level English and Japanese language skills as well as the ability to succeed in the global arena, establishing meaningful international relationships using their deep understanding of other cultures. In accordance with these goals, the International Educational Center, as the hub for international exchange projects, has received many students from sister and affiliated schools in over ten countries all over the world for more than 20 years. In this center, experienced Japanese and foreign high school teachers provide Japanese language training, daily life guidance, a Japanese university preparatory program, and so on to exchange students. Our Japanese staff has much experience abroad, not to mention our foreign staff, and supports exchange students with consideration. Sometimes it can be stressful to study abroad, but we believe we can provide safe and comfortable experiences for not only exchange students but also their parents. In an international flavor we foster human resources with understanding Japanese traditional culture and national identity and that can give students an insight about what Japan really is upon returning to their mother countries.

森教育學園以「日本傳統文化生根的倫理·道德觀而驕傲的日本人」「掌握與世界相通高度的語學力及具備異文化理解能力的國際感人材」培養爲教育根本。自二十多年前建立了與世界十數個國家的姊妹校·關聯校的友好交流,每年接受各國留學生,作爲國際交流事業的據點的是本校的國際教育中心。在這裏,專職的日語講師和高中教員同留學生分享日語,幫助學生解決生活難題,盡心指導學生升學。除外國籍職員外,日本籍職員的海外經驗也非常豐富,可以充分了解留學生的立場,貼心細致的爲其提供服務,使留學生可以在緊張的留學生活中度過愉快的時光,家長也可以安心。本學園國際色彩洋溢,在此環境下,致力于培養了解日本傳統文化和日本國民精神,並將真正的日本傳達給本國人民的人才。



外国語学校について / About Gakugeikan Language School

20年以上培ってきた国際交流の経験を今以上に発展させるべく、岡山学芸館高等学校、岡山学芸館清秀中学校・高等部の同敷地内に 2012年4月に開校。本校は、高校の図書館・食堂等の施設は中高生と共用し、学校行事も合同で実施します。一般的な語学学校と 違い、習った日本語をすぐに教室の外で使うことのできる環境です。そして、一番の特徴は、高校所属クラスという他に類をみないク ラスを設けていることです。国公立大学を受験する上で鍵になるのが日本語以外の教科です。このクラスは、高校3年生のクラスに所 属し、英語や日本留学試験の数学、理科、総合科目にあたる教科を高校のベテラン教師に指導してもらうことができます。そして、日 本人と同じ教室で勉強することは、聴読解力の格段な向上につながります。本校は、皆さんの「行きたい大学」を「行ける大学」にす る学校です。



To develop more than 20 years' experiences in the international exchange field, we opened a language school in April 2012 on the same site as Okayama Gagugeikan High School and Okayama Gakugeikan Seishu Junior and Senior High School. The high school's library, cafeteria, and other facilities are for common use for the language school students, and some school events are jointly held by all of those schools. So different from general language schools, you can use Japanese out of the classroom as you are studying it. Moreover, we provide the very unique "High School Affiliation Course" for language school students. In this course, students can enter as a HS 12 grader and prepare for the entrance examination of Japanese public universities by taking mainstream subject classes alongside their Japanese classmates. You can learn English as well as math, science, and other subjects for EJU from experienced high school teachers. Studying with Japanese students in the same classroom brings a marked improvement of your listening and reading comprehension. Our language school can make your aspirations of entering a Japanese university come true.

二十多年國際交流經驗的積澱及考慮未來的發展,2012年4月岡山學藝館外國語學校正式成立了。建立于岡山學藝館高中、岡山學藝館清秀中學·高中部校內,本校的學生不僅可以和日本學生壹同利用圖書館、食堂等校內設施,而且還可以與日本學生壹起參加校內活動。與其他語言學校不同的是,本校擁有良好的語言環境,使學生可以做到隨時隨地的活用日語,突破語言障礙。最大的優勢是可以選擇高中插班留學,留學生考國公立大學情況下,日語以外的課程也非常關鍵。本班級除日語課程外,還附加了英語及日本留學考試必要的文化課程輔導。授課由高中部優秀教員負責,同日本學生壹起學習,使留學生的聽讀解能力更上壹層樓。本校是您大學圓夢的最佳選擇!

学習プログラム / Study Programs

岡山学芸館外国語学校 Okavama Gakugeikan Language School 岡山學藝館外國語學校

當地的高中畢業(滿 18 周歳) Graduation from high school in students' home countries (18 years old or over)

參加岡山學藝館外國語學校入學考試 Entrance exam of Gakugeikan Language School

岡山學藝館外國語學校(1年半或2年課程)入學 Study at Gakugeikan Language School (for 1.5 years or 2 years)

結業 Completion of the programs

參加日本的大學考試・入學 Entering a college or university in Japan

岡山学芸館高校 Okayama Gakugeikan High School 岡山學藝館高中

現居住地中學畢業

Graduation from junior high school in students' home countries

参加岡山學藝館高中入學考試 Entrance exam of Okayama Gakugeikan High School

進入岡山學藝館學習取得所需學分 Study at Okayama Gakugeikan High School to get degrees (for 3 years)

畢業

進入日本的大學 Entering a college/university in Japan



進学実績 / Matriculation Details

[国公立大学] 東京外国語大学大学院、東京大学、大阪大学、東北大学、 北海道大学、横浜市立大学、宇都宮大学、信州大学、山形大学、 高知大学、島根大学、大分大学、鹿児島大学、北見工業大学、京都工芸 繊維大学、豊橋技術科学大学、大阪府立大学、琉球大学、北九州市立大学、 千葉大学 香川大学 他

[私立大学] 早稲田大学、慶応義塾大学、立教大学、青山学院大学、上智大学、 東京理科大学、同志社大学、立命館大学、関西大学、日本大学、駒沢大学、 成蹊大学、金城学院大学、帝京大学、拓殖大学、松山大学、日本映画大学他

[National Universities] Tokyo University of Foreign Studies, Tokyo University, Osaka University, Tohoku University, Hokkaido University, Chiba University, Utsunomiya University, Shinshu University, Yamagata University, Kagawa University, Kochi University, Oita University, Kagoshima University, Kitami Institute of Technology, Kyoto Institute of Technology, Toyohashi University of Technology, Osaka Prefectural University, University of the Ryukyus, Yokohama City University, The University of Kitakyushu, and so on.

[Private Universities] Waseda University, Keio University, Aoyama Gakuin University, Sophia University, Rikkyo University, Doshisha University, Ritsumeikan University, Kansai University, Tokyo University of Science, Nihon University, Kinjo Gakuin University, Takushoku University, Komazawa University, Seikei University, Teikyo University, Matsuyama University, Japan Institute Of The Moving Image, and so on.

- 日本語能力試験対策、日本留学試験対策、面接、志望理由、小論文対策、 進学指導、TOEIC、TOEFL 対策
- Preparation for Japanese-Language Proficiency Test, Examination for Japanese University Admission for International Students, interviews, statement of purpose, essays, entrance in Japanese university, and TOEIC/TOEFL 日語能力考試對策、日本留學考試對策、面試、志望理由、小論文對策、
- 升學指導、托業、托福對策

祝合格! 国立鹿児島大学 理学部 Passed Kagoshima Univ. Science faculty 林東毅 Lin Tung Yi (台湾 from Taiwan)



学芸館の授業の中で学んだことがセンタ 一試験入試にもとても役に立ちました。 マナーやルールなどはとても厳しかった のですが、文化祭や体育祭などの行事が 楽しくて、充実した高校生活を送ること ができました。友達もたくさん出来まし

Classes at Gakugeikan were very interesting and really helped me prepare for the University Entrance Exam. The school is strict regarding manners and etiquette, but they also have many enjoyable events like Culture Festival and Sports Day. I made a lot of friends and had a really fulfilling time studying at Gagukeikan!

學藝館課堂上學到的知識在日本高考中得 到了很好的發揮。雖然學校的禮節及規矩 特別的嚴格, 但是類似於文化祭或運動會 的活動也很非常有意思,不僅渡過了充實 的高中生活,也交到了很多朋友!

姉妹校/Affiliated Schools

中国 China: 温嶺中学 Wen Ling High School, 南昌二中 Nan Chang No. 2 Middle School

台湾 Taiwan:屏栄高級中学 Ping Rong HS,三民高級中学 Sanmin Senior HS

オーストラリア Australia: Davidson HS, Saint Stephen's

College, Gosford HS, Manly HS タイ Thailand: モンフォートカレッジ Monfort College カンボジア Cambodia: 大正小中学校 Taisho Junior HS, ソムダイアウ高校 Samdech HS

岡山学芸館高等学校

Okayama Gakugeikan High School 岡山學藝館高等學校

- 1960 年創立、50 年超の歴史 優に 1,000 人を超える生徒数
- 高い進学実績
- 文武両道(全国大会出場の部活動多数)
- 全国で初めて英語科を設置
- 年間を通して100人近い留学生(短期を含む)が来校 (オーストラリア、アメリカ、イント、タイ、カンボ・ジ・ア、台湾、中国、韓国等) More than 50 years since its establishment in 1960.
- Well over 1,000 students.
- High university entrance rate.
- Excellent students both academically and athletically (many clubs are in the national level competition)
- The first high school in Japan to set up an English course.
- Annual total of about 100 foreign students from Australia, US, India, Thailand, Cambodia, Taiwan, PRC, Korea, etc. are studying.
- 1960年創立至今已有超過50年的曆史
- 在校學生 1000 人以上
- 高水平的升學率 重視文武雙全(擁有多支全國級水平的活動部)
- ★ 日本國內最先設立英語科的學校 ★ 每年將近百人來校留學(含短期留學) (澳大利亞,美國,印度,泰國、柬埔寨,台灣, 中國, 韓國等)

岡山学芸館清秀中学校·高等部

Okayama Gakugeikan Seishu Junior and Senior High School 岡山學藝館高等清秀中學・高中部

- * 2010年創立

- * 中高一貫の6ヶ年教育 * 高い学力育成カリキュラム * 品格、教養を高める人間教育プログラム
- * 高度な英語能力と異文化理解力を習得
- Founded in 2010.
- Integrated Education System for 6 years.
- Curriculum for High Academic Achievement
- Personal Development Program to enhance dignity and accomplishment.
- Programs to obtain high-level English skills and create cross-cultural understanding.
- ★ 2010年創立
- ★ 初高中壹體6年制的教育制度
- ★ 高質量的學習能力培育課程★ 品學兼優的人材養成計劃
- ★ 獲得極強的英語能力及異文化理解能力

岡山学芸館 国際教育センター / 岡山学芸館外国語学校

Okayama Gakugeikan High School International Education Center / Okayama Gakugeikan Language School

學校法人森教育學園 岡山學藝館 國際教育中心 / 岡山學藝館外國語學校

居住·寮 / Accommodation · Dormitory

学校最寄りのアパートを斡旋。一部、高校の寮に入れる場合もあります。

We can arrange for apartments of corporate contract. In some cases, you can enter the high school dormitory.

介紹學校附近的出租公寓. 學校宿舍如有空餘房間的情況, 有入住宿舍的可能性。



岡山 / About Okayama

- 岡山は日本一晴れの日が多い県として知られているだけでなく、地震、台風、大雪も非常に少なく、快適な生活を過ごすこ とができる地域で、安心安全な生活を送ることができます。
- Okayama has the largest number of sunny days in Japan and therefore is known as the "Land of Sunshine". It also enjoys fewer natural disasters such as earthquake, typhoons, and heavy snow. You can spend a comfortable and safe life in this area.
- ◆ 岡山不僅是日本晴天最多的縣,而且地震、台風、大雪也非常少,在這裏可以享受舒適而安全的留學生活。



